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Utdragsbestyrkande 

 

 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 

 

Plats och tid  

Kommunhuset i Älmhult, sammanträdesrum Möckeln, 2023-11-09 klockan 

14.00-15.30. 

 

Paragrafer 

21-29 

Justerare 

Klicka här för att ange datum. 

 

Underskrifter 

Sekreterare  ____________________________________  

 Matilda Dunfjäll 

 

Ordförande  ____________________________________  

 Gusten Mårtensson (C) 

 Justerare 
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Närvarolista 
 

Ledamöter 

Ewa Henningsson, reumatikerförbundet 

Ingrid Lindström, Hjärt- och lungsjukas förening 

Lisbeth Ericsson, FUB 

Olle Karlsson, Hjärt- och lungsjukas förening 

Angelica Tordenfeldt, Synskadades förbund 

Politiker 

Eva Ballovarre (S), kommunstyrelsens ordförande, ordf.  

Christina Gustafsson (KD), socialnämnden 

Jakob Willborg (M), kommunstyrelsens 2:e vice ordförande 

Elizabeth Peltola (C), tekniska nämndens ordförande  

 

Tjänstemän 

Therese Magnusson, kanslichef 

Håkan Helgesson 
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§ 21 Fastställande av föredragningslistan 

Rådet fastställer föredragningslistan i sin helhet. 

 

§ 22 Justering av protokoll från föregående möte 

Närvarolistan i föregående mötesprotokoll uppdateras och biläggs handlingar till 

kommande möte.  

Uppföljningspunkter från föregående möte: 

Tillgänglighetsvandring planeras inför 2024. Offentliga miljöer i Liatorp och 

Diö föreslås, rådets möte skulle kunna hållas på Ekebo. Planering för 

tillgänglighetsvandringen görs i början av 2024. Rådet kommer att hållas 

informerade.  

Kommunen kontaktar Polisen för information om trygghet i kommunen. 

Kommunpolis Staffan Käll bjuds in till möte under 2024.  

Återkoppling från föregående möte angående checklista om hållbart byggande. 

Inga ytterligare synpunkter kom in efter rådets sammanträde. 

Kommunen undersöker möjligheter för föreningar att få tillgång till 

föreningslokaler i kommunala fastigheter. I nuläget är inga beslut är fattade. 

Ordförande kommer att hålla rådet informerade och uppdaterade i frågan.  

Ordförande har pratat med Ica Maxi:s butiksinnehavare om cykling runt 

matbutiken. Butiksinnehavaren har förslag och idéer om hur man skulle kunna 

sänka hastigheten vid ingången till butiken.  

Enkät myndigheten för delaktighet har inkommit till kommunen men ej 

besvarats.  

Ordförande har talat med kommunens kommunikationsavdelning om att lägga ut 

information om elsparkcyklar på kommunens plattformar. Punkten finns med på 

kommunikationsavdelningens lista. Kommunikationsavdelningen har tidigare 

gått ut med information till allmänheten om elsparkcyklar via hemsidan.  

 

§ 23 Information från föreningarna 

Ordförande föreslår punkten som en stående punkt vid rådets möten. Rådet vill 

gärna ha med punkten framöver. 

Reumatikerföreningen  

Arrangerar diskussionscirklar med samtal och fika runt utpekade 

teman/aktiviteter. Sommarminne, nostalgi och julpyssel är några exempel. 
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Aktiviteterna är mycket uppskattade av medlemmarna. Andra aktiviteter är  

vattengympa och motionsgympa tillsammans med hjärtlungsjukas förening.   

FUB 

Fokus har legat på digitala tillgänglighetsfrågor och ett bra liv som äldre med 

intellektuell funktionsnedsättning. Exempelvis lyfts frågan om behov av 

boenden anpassade för både yngre och äldre. FUB har nu samverkan med 

funktionsstödschef på socialförvaltningen 1 gång i månaden.  

Hjärt- och lungsjukas förening 

Her genomfört styrelseutbildning tillsammans med reumatikerförbundet i  

samverkan med Ljungbys föreningar. 

Firat 50-årsjubileum med 60 personer deltagande. Genomfört en Oktoberfestival 

och en grillfest. 

Föreningen har fått god respons när man sökt sponsring av näringslivet.  

Synskadades förbund 

Hundraårsboken som togs fram när föreningen fyllde 100 år (förra året) har 

använts i en studiecirkel. Det är många äldre i föreningen som inte är aktiva i 

nuläget.   

 

Reumatikerföreningen bjuder in synskadades förbund till sin julfest i Älmhult.  

 

Ordförande lyfter idé om att kommunens kommunikationsavdelning skulle 

kunna lyfta föreningarna och vad de gör på hemsidan.  

 

§ 24 Information från tekniska nämnden   

Kyld mat 

Som ett led i översyn av måltidsverksamheten byggs ett nytt kök på 

Linnéskolan. Nybyggnationen ger möjlighet att se över produktion av måltider. 

Med anledning av detta genomför kommunen ett projekt där två 

hemtjänstområden under en begränsad tid ska testa kyld mat. Maten hämtas från 

Klippans kommun. Inga beslut om implementering i Älmhults kommun är 

gjorda. En utvärdering av projektet ska genomföras i början av 2024.  

Om kommunen implementerar kyld mat i verksamheten påverkar detta andra 

verksamheter exempelvis socialförvaltningens hemtjänst. Projektet genomförs 

därför i samarbete.   
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Hittills har projektet mottagits positivt. Många brukare som endast har 

matleverans upplever att de är mer självständiga i sin vardag och maten är 

omtyckt.  

Ordförande lovar att undersöka hur förpackningar öppnas, med anledning av 

fråga ställd av reumatikerförbundet.  

Snöröjning 

Ambitionen är att kommunen ska ligga på rikssnittet avseende kvalitet i 

snöröjningen. Inriktningen är att ambition och kostnad ska stämma. Det finns 

faktorer utöver snömängd som påverkar kostnaden, exempelvis lag om 

dygnsvila.  

Prioritering 2023/2024 är gång- och cykelvägar, skolor samt vårdinrättningar. 

Villaområden nedprioriteras.  

Skyltning, ledarhundar och assistanshundar 

Tekniska nämndens ordförande har fått fråga till sig om huruvida hundar får 

komma med i offentliga miljöer. Det är avvägningar kring olika behov och 

förutsättningar som behöver göras, exempelvis allergier kontra behov av 

assistanshund. Elizabeth vill gärna ha inspel från rådet i frågan.  

 

§ 25 Utbildning för ledamöter i kommunala tillgänglighetsrådet – 

gemensam diskussion 

Punkten diskuterades inte vid mötet.  

  

§ 26 Nyheter från kommunstyrelsen 

Uppdatering kring Framtidens äldreomsorg och de förslag som undersöks inom 

ramen för det arbetet. Exempelvis åtgärder kopplade till Nicklagården. Det finns 

ytterligare utmaningar inom hemtjänsten exempelvis.   

Budgetarbetet pågår och det kan konstateras att kommunen står inför 

ekonomiska utmaningar framöver. Det beror dels på ökade pensionskostnader 

dels på stigande räntor och inflation. Kommunen kommer att behöva spara och 

budgeten är inte i balans. Läget ser bättre ut inför 2025. 

Välfärdsbrottslighet kommer att vara en fråga i fokus framöver. Det gäller såväl 

ekonomiskt bistånd som verksamheter som har placeringar, IT, upphandling och 

otillbörlig påverkan av tjänstepersoner.  

Det finns flera aktörer som vill investera i kommunen. Företag och kommunen 

undersöker olika möjligheter till utveckling för företagen.   
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§ 27 Trygghet i Älmhults kommun 

Trygghetsmätningen kommer att presenteras den 13 november.  

Mätningen har genomförts sedan 2005 vilket möjliggör jämförelser över åren i 

kommunen.  

Kommunen använder mätningen för att kartlägga och genomföra insatser 

tillsammans med andra aktörer. Exempelvis tittar man på skillnader/likheter 

mellan olika åldersgrupper, mellan åldersgrupper i olika områden och 

boendeform.  

Åldersgruppen som uttryckt högst otrygghet är 50–65 år. Lägsta problemindex 

uttrycker de som är 65+. Mest otrygghet och ordningsstörningar upplevs i 

centralsamhället. På mindre orter och landsbygd är oro större för inbrott. På 

landsbygden är oro för inbrott i uthus störst. En helhetsbild kommer att 

redovisas den 13 november.  

I kommunen har antalet anmälda brott ökat, men man kan se en minskning av 

antal anmälningar av våldsbrott och skadegörelsebrott. Antal anmälda 

bedrägeribrott har ökat och IT-brottslighet ökar.  

Kommunen genomför flera insatser för att öka tryggheten för invånarna. 

Insatserna sker i samverkan. Exempelvis bo tryggt i planprocessen, strategiskt 

brottsförebyggande råd, brottsförebyggande nätverk, nuläges- och 

behovsanalyser, trygghetsdialoger, grannsamverkan, SSPF – skola-social-polis-

fritid. 

 

§ 28 Mötesdatum 2024 

Tisdag 19 mars 

Tisdag 21 maj 

Tisdag 17 september 

Tisdag 19 november 

Kalenderbokning skickas ut. 

 

§ 29 Övrigt 

- Flera organisationer har inte närvarat vid de senaste mötena. Förslag om att 

skicka ut lista för att inventera aktuella ledamöter och säkerställa korrekta 

kontaktuppgifter.  

- Hjärt- och lungsjukas förening vill att kommunen undersöker om det finns 

möjlighet att placera kommunala hjärtstartare utomhus. Ordförande tar med 

sig frågan till kommande möte.  
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- Apoteket på Ica Maxi är inte anpassat för synskadade och har en 

blodtrycksmätare som inte har varit laddad vid flera tillfällen. Ordförande 

föreslår att rådet sätter ihop en skrivelse till Apoteket.  

- LSS har funnits i 30 år nästa år. Finns planer på att uppmärksamma detta? 

Frågan diskuterades inte vid detta möte.  

 

 


